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Protokół nr 21/2020 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 25 czerwca 2020 r. w godz. 16:00–17:00  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Noniewicza 71 A, które 

odbyło się wraz z Komisją Finansowo – Budżetową. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                    

1. Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji 

2. Sławomir Sieczkowski – wiceprzewodniczący Komisji    

3. Sylwester Cimochowski    

4. Jarosław J. Kowalewski   

5. Karol Korneluk                    

6. Wojciech Pająk  

7. Andrzej Turowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:          

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta 

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Finansów i Budżetu 

5. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR 

6. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

7. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydz. Oświaty i Wychowania 

8. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

9. Jarosław Lebiediew – Prezes Spółki ZBM TBS 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski prowadził wspólne posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Finansowo – Budżetowej, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany członkom Komisji wraz z materiałami. 

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 20/2020 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 20 maja 2020 r. 

2. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki stanowiącej własność 

Miasta Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i 

Zieleni w Suwałkach.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasta Suwałki. 

6. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019”.  
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 

na terenie Miasta Suwałki. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

9. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 20/2020 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 20 maja 2020 r. 
 

Andrzej Turowski prowadził wspólne posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

i Komisji Finansowo – Budżetowej poinformował, że do protokołu 20/2020 posiedzenia Komisji 

nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty.   

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działki stanowiącej własność 

Miasta Suwałki.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił wniosek, który dotyczy realizacji porozumienia  

z deweloperem Racis Development Spółka z o.o. dotyczące, dokonania zamiany gruntów  

w ramach przebudowy ulicy Pileckiego.  

  

Głosowanie nad projektem wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych    (jednogłośnie)                                                                           

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży działki 

stanowiącej własność Miasta Suwałki.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, iż wpłynął wniosek o nadanie nazwy nowej 

ulicy Tytusa Karpowicza.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  7 radnych                                                                          

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.   
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 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, iż podjęcie uchwały związane jest  

z rozstrzygnięciem nadzorczym, gdzie Wojewoda Podlaski stwierdził nieważność poprzedniej 

uchwały. Przedmiotowe rozstrzygnięcie dotyczy stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

publicznych w celu umieszczenia reklamy pod stragany, ogródki i inne cele handlowe w rejonie 

cmentarzy, gdzie odstąpiono od zróżnicowania stawek opłat ze względu na okres ich 

umieszczenia w pasie drogowym i ustalono stawkę na jednym poziomie.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –  5 radnych                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą 

jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w którym zmiana dotyczy 

obowiązującej dotychczas uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki, która została 

podyktowana wprowadzeniem stanu epidemii. Uniemożliwiło to prace Społecznej Komisji 

Mieszkaniowej w dotychczasowej formie zgodnie z obowiązującymi terminami. W związku z tym 

ww. uchwale proponuje się wprowadzenie zmian, które pozwolą na prace Komisji w dalszej 

części roku.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –  6 radnych  (jednogłośnie)                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

nr XII/154/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie 

ustalenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta 2019”  
– Raport stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że ustawa o samorządzie gminnym mówi o tym, 

co powinien zawierać Raport o stanie miasta. Zostanie on zaprezentowany i omówiony na sesji 

Rady Miejskiej.  
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 Radny A. Turowski dodał, że wszystkie działy i zagadnienia są bardzo wnikliwie opisane 

ww. Raporcie.  

 Radny T. Czerwiecki zapytał, z czego wynika spadek zagospodarowania kompostu? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że w każdym roku zagospodarowanie różni się od siebie,  

w zależności od tego czy uda się go sprzedać, czy leży na hałdzie i czeka na sprzedaż. Prezydent 

poinformował, że na kolejnej komisji będzie omawiane sprawozdanie z działalności PGO i wtedy 

zostanie udzielona dokładna odpowiedź na to pytanie. Pan Prezes udzieli odpowiedzi, z czego to 

wynika.  

Radny K. Korneluk zapytał o dane przedstawione na stronie 131 odnośnie nasadzeń 

drzew. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że były to zakupione sadzonki leśne i posadzone przy 

ul. Filipowskiej przy żwirowni.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Raportem: 

za pozytywną opinią głosowało   –  5 radnych                                                                            

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała „Raport o stanie Miasta 2019”  
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały i trzy wnioski, które wpłynęły do 

dnia 15 marca br. o udzielenie dotacji, które zostały zaopiniowanie pod względem formalnym i 

merytorycznym przez komisję. Komisja dokonała weryfikacji wysokości kosztów prac ujętych we 

wniosku i wypracowała propozycje podziału środków.  Protokół z ustaleń komisji do opiniowania 

wniosków o przyznanie dotacji z dnia 03 czerwca br. został przedstawiony wraz z projektem 

uchwały.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:                                                                                                             

za pozytywną opinią głosowało   –  5 radnych                                                                          

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   
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 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że wpłynęła skarga Prokuratora na uchwałę i po 

analizie Rozstrzygnięć Sądów Administracyjnych należy wszystkie zmiany, które zostały 

szczegółowo wymienione w uzasadnieniu do ww. uchwały uwzględnić.  

 Radny K. Korneluk zapytał czy jeśli zabraknie worków właścicielowi nieruchomości, to 

czy będzie mógł je otrzymać?, Czy może w innych workach oddać odpady biodegradowalne?  

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że jeśli zabraknie takich worków to ma prawo wykonać 

telefon do PGK lub do Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego i worki są dostarczane.  

 Radny S. Cimochowski zapytał o §2 projektu uchwały, w którym jest mowa to tym, że 

„Właściciele nieruchomości mają obowiązek uprzątnięcia z części nieruchomości i służących do 

użytku publicznego błota, śniegu i lodu oraz innych zanieczyszczeń po ich wystąpieniu”. 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że jeśli prywatna posesja styka się bezpośrednio  

z chodnikiem, to na właścicielu tej posesji prywatnej ciąży obowiązek zarówno odśnieżania, jak 

i sprzątania tego fragmentu chodnika, który jest bezpośrednio przy jego posesji. Natomiast, jeśli 

ten chodnik jest oddzielony pasem zieleni, to właściciel posesji takiego obowiązku już nie ma, 

ponieważ ten obowiązek spoczywa na mieście (tak mówi ustawa).  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   – 5 radnych                                                                         

przeciw                                         –  0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Wolne wnioski. 

 

Na tym protokół zakończono.  

                                                   

        Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach                  

    

     Tadeusz Czerwiecki 

 

 

             Protokół sporządziła: 

Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


